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شيوا  نوروزي

تبعيض های ورزش را  اساسي لغو كنيد
يكسان سازي پاداش هاي پاي سكوي مدال آوران پارالمپيك و المپيك 
خبر خوشحال كننده اي براي مدال آوران پاريس بود، اما برطرف كردن 
تبعيض ها بايد اساسي و قانونمند انجام شود تا تأثير آن بر زندگي همه 

ورزشي ها ديده شود. 
موفقيت در عرصه ورزش قهرماني در يك روز و دو روز به ثمر نمي نشيند 
بلكه س��ال ها عمر ورزش��كار را مي گيرد تا يك مدال جهاني، المپيك و 
پارالمپيك به دس��ت بيايد. ورزش ايران معضلات زيادي دارد و هرچند 
وقت يك بار آثار آن در حوزه هاي مختلف نمود پيدا مي كند. در اين بحث، 
معيشت و بيكاري ورزشكاران حرفه اي چالشي است كه اگر هر روز نيز در 
مورد آن صحبت كنيم باز هم كم است و با بي توجهي مزمن مسئولان به 
جايي نمي رسد. موضوع پرداخت پاداش  به مدال آوران بازي هاي المپيك و 
پارالمپيك هر چهار سال يك بار مطرح مي شود. در سال هاي گذشته بحث 
يكسان سازي جوايز درنظر گرفته شده از سوي دولت به سرانجام رسيد 
و انتقادي از آن وجود نداش��ت. با اين حال تبعيض پاداش هاي پاي سكو 
همچنان به قوت خود باقي است و اگر پيگيري هاي كميته ملي  پارالمپيك 

و اعتراض ورزشكاران و مربيان نبود اين بار هم به نتيجه نمي رسيد. 
در بازي هاي پاري��س اختلاف پاداش در نظر گرفته ش��ده از س��وي 
كميته مل��ي المپيك ب��ا كميته  مل��ي پارالمپي��ك قابل توج��ه بود؛ 
المپيكي ها بابت ط��لا، نقره و برنز خود به ترتي��ب 10، 4 و 2 ميليارد 
دريافت كردند، درحالي كه براي پارالمپيكي ها 4، 1/5 و يك ميليارد 

تومان در نظر گرفته شده بود! 
البته همان زمان هم مس��ئولان كميته پارالمپيك اع��لام كردند اين 
اختلاف به خاطر نداش��تن منابع كافي مالي اس��ت و در صورت تأمين 
بودجه آنها نيز از پرداخت جوايز يكس��ان دري��غ نخواهند كرد. منتها 
بحث اصلي اينجاس��ت كه چرا هميش��ه منابع مالي براي مدال آوران 
پارالمپيك��ي، جانباز و توان ي��اب كمتر از المپيكي ها بوده و هس��ت؟! 
انتقادهاي مدال آوران و مربيانشان و همچنين رايزني هاي جدي غفور 
كارگري و همكارانش، همكاري رئيس جمهور و سازمان برنامه و بودجه 

را در پي داشته و فعلًا اين تبعيض برطرف شده است. 
پيش��تر گفتيم كه اين تبعيض ها و كمبودها از ابتدا نبايد باش��ند، نه 
اينكه بعد از هر رويدادي صداي اعتراض و گلايه ورزشكاران دربيايد و 
مسئولان مربوطه مجبور به رايزني هاي مكرر شوند. در واقع ورزشكاران 
پارالمپيكي با توجه به شرايط جس��ماني ويژه خود و همچنين موانع 
موجود براي تصاحب سكوهاي قهرماني به مراتب بيشتر از المپيكي ها 
زحمت مي كش��ند. در بس��ياري از موارد آنها تبعيض ه��ا، كمبودها و 
ناملايمتي هاي بس��ياري را تحم��ل مي كنند، با اين امي��د كه پرچم 
كشورش��ان را به اهتزاز دربياورند و براي ايران افتخ��ار بيافرينند، به 
همين خاطر اس��ت كه چنين تبعيض هايی برايش��ان غيرقابل تحمل 
است. كوهپايه زاده، رئيس فدراس��يون جانبازان در كنفرانس خبري 
خود به نكته خوبي اشاره كرد؛ برطرف كردن موانع و تغيير قوانين در 
جهت تأمين شغل و معيش��ت مدال آوران حوزه جانبازان و توان يابان، 
حتي از يكسان س��ازي پاداش ها نيز مهم تر است. هنوز هم مدال آوران 
پارالمپيكي و پاراآس��يايي نمي توانند از مصوبه اس��تخدامي استفاده 
كنند، چراكه قانون اين امتياز را تنها به يكي از فرزندان شان داده است، 
درحالي كه خود اين ورزشكاران هنوز درآمدي ندارند! بهتر است بگوييم 
اصلًا امكاني براي استخدام و اشتغال  آنها وجود ندارد. تا زماني كه اين 
مصوبه تغيير نكند و قانون جديدي به س��ود اي��ن مدال آوران تصويب 
نشود، يكسان سازي پاداش ها چيزي جز يك مسكن كوتاه مدت نخواهد 
بود. مسئولان ورزش بايد همچنان به تلاش هايشان در اين زمينه ادامه 

دهند تا تبعيض های قانوني نيز براي پارالمپيكي ها مرتفع شود. 

پرونده مرحل��ه مقدماتي ليگ برتر كش��تي فرنگ��ي كه تنها 
شش تيم ش��ركت كننده داش��ت، طي دو روز بسته شد. چهار 
تيم آلينوس ميهن اسلامش��هر، دانش��گاه آزاد قم، شهرداري 
مسجدسليمان و نفت و گاز زاگرس جنوبي چهار تيمي هستند 
كه به مرحله نيمه نهايي صعود كرده اند. با توجه به استقبال كم 
تيم ها از ليگ فرنگي و همچنين درخواس��ت بيشتر آنها براي 
برگزاري متمركز رقابت ها به دليل هزينه هاي بالاي ميزباني، 
مسابقات مقدماتي هر گروه تنها طي دو روز به انجام رسيد. در 
مرحله پاياني ليگ برتر مسابقات نيمه نهايي و رده بندي و فينال 

در يك روز برگزار خواهد شد.

پايان مرحله مقدماتي ليگ كشتي فرنگي

محمودرضا امياري، سرپرس��ت فدراس��يون ش��طرنج ش��د. 
پس از چند ماه حضور ش��ادي پريدر به  عنوان سرپرس��ت اين 
فدراس��يون و عدم برگزاري مجمع انتخابات��ي، وزير ورزش و 
جوانان تصميم به تغيير گرفت. بر اين اس��اس امياري از سوي 
دنيامالي مسئوليت سرپرستي را برعهده گرفت و تشكيل مجمع 

انتخاباتي اصلي ترين مسئوليت او خواهد بود.

انتخاب يك سرپرست ديگر به جاي پريدر!

رافائل كاستيو كارش را براي متحول كردن هندبال 
ايران آغاز كرده است. سرمربي اسپانيايي بار ديگر 
هدايت تيم ملي بزرگسالان را به دست گرفته و انتظار 
مي رود نتايج خوب گذشته با اين مربي دوباره تكرار 
شود. كاستيو كه براي تماشاي ديدار سنگ آهن بافق 
و سپاهان  نوين به يزد سفر كرده بود، نخستين دوره 
دانش افزايي هندب�ال ايران را در اين ش�هر برگزار 
كرد. بيش از 60 مربي مرد و زن اس�تان يزد در اين 
دوره حضور پيدا كردند. طبق اعلام فدراسيون، قرار 
است به منظور يكسان سازي آموزش تئوري و عملي 
هندبال در سراسر كشور دوره هاي دانش افزايي در 

ساير شهرهاي كشور نيز برگزار شود. 

باشگاهي كه فقط به فوتبال اهميت مي دهد

فرار ذوب آهن از تيمداري در واليبال  نشسته

درخشش بانوان روئينگ در قهرماني آسيا

يك طلا و 2 نقره قايقرانان در يك روز

انص��راف باش��گاه ذوب آه��ن از تيم��داري 
در رش��ته هاي غيرفوتبالي به چالش��ي بزرگ 
تبديل شده است. مديران اين باشگاه بدون در 
نظر گرفتن تبعات تصميمات خ��ود، تيم هاي 
بسكتبال، واليبال  نشس��ته )بانوان و مردان( و 
وزنه برداري خ��ود را منحل كردن��د. البته پس 
از كش وقوس هاي ف��راوان ذوب ب��ه ليگ برتر 
بس��كتبال بازگش��ت. بااين ح��ال وضعي��ت 
ديگر رش��ته ها همچن��ان مبهم اس��ت. جليل 
كوهپايه زاده، رئي��س فدراس��يون جانبازان و 
توان يابان روز گذش��ته در نشست  خبري خود 
تأكي��د كرد تلاش  هاي��ش براي راض��ي كردن 
مديران ذوب آهن به جايي نرس��يده است:  »با 
نيما نكيسا، مديرعامل باشگاه ذوب آهن يك ماه 
پيش صحبت كردم تا تيم  واليبال نشسته بانوان 
ذوب به جام  باشگاه هاي آسيا اعزام شود. با اينكه 
او از اين اعزام حمايت كرده بود، ولي بعداً شرايط 
تغيير كرد و حالا قرار است تيم بانوان سپاهان 

در اين رقابت  آسيايي شركت كند.« 

انصراف از تيمداري در واليبال  نشسته در حالي 
است كه ذوبي ها فصل پيش در ليگ برتر مردان 
اين رشته نايب قهرمان و در ليگ برتر بانوان سوم 
ش��دند. ليلا بريانيان از پرداخت نشدن مبالغ 
اندك قراردادهاي فصل پيش واليباليست هاي 
خانم خبر داده اس��ت. س��رمربي تيم واليبال 
نشس��ته زنان ذوب آهن در گفت وگو با تسنيم 
از شرايط بد خود و ش��اگردانش گفت: »براي 
تيم بانوان فقط 30 درص��د از مبالغ فصل قبل 
پرداخت ش��ده و اين در حالي است كه قرارداد 
بانوان خيلي كمتر از قرارداد اعضاي تيم مردان 
است. باقيمانده همه اعضاي تيم را كه محاسبه 
كرديم، مشخص شد طلب مان از ذوب آهن فقط 
300 ميليون تومان است كه هنوز اين پول هم 
به حسابمان واريز نشده است. بچه هاي ما اكثراً 
بانواني هستند كه شغلي ندارند و روي اين پول 
حساب كرده  بودند تا براي تهيه وسايل كمكي 
همچون پروتز، عصا يا ويلچر اق��دام كنند، اما 
متأسفانه اين براي اولين بار در طول يك دهه 
گذشته است كه اين اتفاق مي افتد.« بريانيان 
از بي توجهي مس��ئولان اس��تان به اين مسئله 

انتقاد كرد: »مس��ئولان باش��گاه اعلام كردند 
قرار نيس��ت ديگر تيمداري كنند، در صورتي 
كه حق مردم اصفهان است با وجود دو كارخانه 
ذوب آهن و سپاهان و آلايندگي كه در اصفهان 
ايجاد مي كنن��د، حداقل از اين قش��ر حمايت 
ش��ود. اما متأس��فانه اين كار صورت نمي گيرد 
و تا الان هم تلاش هاي ما ب��دون نتيجه مانده 
است. حتي با مسئولان شوراي شهر، مسئولان 
باشگاه و آقاي كوهي مشاورشان خيلي صحبت 
كرده ايم، اما فعلًا نتيجه اي نداشته است. واقعاً 

اين باش��گاه 300 ميليون ندارد كه پول بچه ها 
را تس��ويه كند! كمترين ق��رارداد بچه هاي ما 
2، 3 ميلي��ون و بالاتري��ن هم نهايت��اً 40، 50 
ميليون مي ش��ود. واقعاً زشت اس��ت كه وقتي 
براي پيگيري مي رويم، هيچ اهميتي نمي دهند. 
وظيفه مدير اين است كه رودرروي اعضاي تيم 
بنش��يند و صحبت كند، نه اينكه اصلًا جوابگو 
نباشد. اين بي احترامي بيش��تر اذيت مي كند. 
جالب اينكه از اين مبالغ كم 10، 20درصد هم 

به بهانه بيمه كسر مي شود.«

 قايقراني ايران كه طي سال هاي اخير رشد قابل 
توجهي داشته در ادامه مسير موفقيت آميزي كه 
در پيش گرفته به نتايج قابل توجهي در قهرماني 

آسيا دست يافته است. 
درخش��ش بانون اي��ران در مس��ابقات روئينگ 
قهرماني آس��يا ادام��ه دارد. اي��ن رقابت ها از 19 
شهريور در س��مرقند ازبكستان در حال برگزاري 
است، اما پاي بانوان روئينگ ايران از سومين روز 
اين مسابقات به سكو باز شد. نخستين مدال ايران 
در مسابقات روئينگ قهرماني آسيا را زينب نورزي 
به نام خود ضرب ك��رد. او كه يكي از نماينده هاي 
ايران در المپيك پاريس هم بود، در فينال روئينگ 
تك نفره سبك وزن بانوان با حريفاني از قزاقستان، 
هنگ كنگ، ازبكستان، ويتنام و تايلند روبه رو شد 

و در كمال شايستگي با زمان 8:02/721 دقيقه از 
سد حريفان عبور كرد و با كسب خوش رنگ ترين 
مدال، بالاتر از نمايندگان ازبكستان و هنگ كنگ 
كه به ترتيب نقره و برنز گرفتند، برسكوي نخست 
ايس��تاد. نوروزي در واقع راه را ب��راي مدال آوري 
س��اير ورزش��كاران نيز باز كرد، چراك��ه بعد از او 
نوبت به مدال آوري فاطمه مجلل رس��يد. فاطمه 
مجل��ل در فينال روئينگ تك نفره س��نگين وزن 
بانوان با حريفاني از چين تايپه، چين، ازبكستان، 
هنگ كنگ و ژاپن روبه رو شد و صاحب گردن آويز 
نقره ش��د. مجلل در پايان اين مس��ابقه، با زمان 
7:50/701 دقيقه دوم و صاحب مدال نقره ش��د. 
در اين رقابت نماينده قدرتمند چين اول ش��د و 
پاروزن هنگ كنگ در رده سوم قرار گرفت. پاروزن 
ازبكستان كه در المپيك پاريس در فينال B حضور 

داشت، اما در اين رقابت چهارم شد. 

طلاي نوروزي و نقره مجلل تنها مدال هاي كسب 
ش��ده توس��ط بانوان روئينگ ايران در سومين 
روز از مسابقات قهرماني آس��يا نبود و اين روند 
با درخش��ش تيم چهارنفره زنان ادامه پيدا كرد. 
در ادامه درخش��ش بانوان اي��ران، تيم روئينگ 
چهارنفره سنگين وزن بانوان ايران با تركيب مهسا 
جاور، زينب نوروزي، فاطمه مجلل و كيميا زارعي 

در فينال با تيم هاي چين تايپه، ازبكستان، ويتنام، 
چين و قزاقستان مس��ابقه داد و در پايان با زمان 
6:56/550 دقيقه دوم و صاحب مدال نقره شد. در 

اين رقابت چين اول و ويتنام سوم شد. 
اين مس��ابقات و همچنين رقابت  پاروزنان ايران 
در قهرماني آس��يا در س��ه ماده ديگر با حريفان 

همچنان ادامه دارد.

داستان پرونده اي كه حكم آن سروصدايش 
از خ�ود ش�كايت بيش�تر ب�ود،  همچن�ان 
ادامه دارد، اما ادامه اي تأس�فبار با چاش�ني 
رش�وه، ش�كايت و تهدي�د! اتفاقات�ي كه با 
روح ورزش و فوتب�ال مناف�ات دارد، ام�ا ... .

سروصداهاي حكم صادره براي پرونده بيرانوند 
هنوز هم به قوت خود باقي است. هرچند جاي 
تعجب هم ندارد، تراكتور بيش از هر كسي)حتي 
خ��ود بيرانوند( از اي��ن حكم س��ود مي برد. در 
واقع با اي��ن حكم تراكتور نه فق��ط بازي هايش 
به دليل اس��تفاده از بازيكن غيرمجاز 3 بر صفر 
نمي ش��ود كه دغدغه اي هم باب��ت تكرار بلايي 
كه بيرانوند سر پرس��پوليس آورد ندارد، چراكه 
تعليق محروميت بيرانون��د بازدارندگي جالبي 
براي قرارداد سه ساله او با تراكتور خواهد داشت و 
اين اجازه را به گلر سرخپوشان تبريزي نمي دهد 
كه با دريافت پيش��نهادي جذاب به تراكتور هم 

مانند پرسپوليس پشت پا بزند!
البته كه حق اعتراض براي ه��ر دو طرف وجود 
داشت و باشگاه پرسپوليس هم با استفاده از اين 
حق با تهيه لايحه مربوط به پرونده ش��كايت از 
عليرضا بيرانوند در معاونت حقوقي، اين پرونده 
را براي تغيير حكم محروميت تعليقي به كميته 
استيناف ارجاع داد تا شايد بتواند بخش تعليقي 
محروميت بيرانوند را به حالت قابل اجرا تبديل 
كند. در واقع پرس��پوليس بر اين باور است كه 

چنين حكمي اساساً با تعليق بازدارندگي خود را 
از دست مي دهد، چراكه اين حكم تنها در صورت 
تكرار از س��وي بيرانون��د تا يك س��ال بعد اجرا 
خواهد شد و عملًا فسخ قرارداد موضوعي نيست 

كه هر سال براي يك بازيكن تكرار شود. 
اما اين تنها پرسپوليس نيست كه لايحه دفاعي 
خود را به اس��تيناف تحويل داده در واقع باشگاه 
تراكتور و وكيل بيرانوند نيز قرار است لايحه اي 
ب��راي رد جريم��ه 20 ميلي��اردي دروازه ب��ان 
ملي پوش سرخپوشان تبريزي ارائه دهند، اما گلر 
سابق پرسپوليس كه بي س��ابقه ترين حكم را در 
تاريخ فوتبال ايران گرفته، حتي حاضر به پرداخت 
جريمه نقدي هم نيست و همين مسئله بي شك 

كار اين پرونده را به درازا خواهد كشيد. 
ابوالفضل حس��ن زاده، رئيس كميته انضباطي 
چند روز قبل، از رس��يدگي به پرون��ده بيرانوند 
بلافاصله بعد از بازي با قطر خبر داد. اما با توجه به 
زمانبر بودن رسيدگي به اين پرونده و همچنين 
طولاني  ش��دن بررس��ي هاي اوليه بعيد به نظر 
مي رس��د كه اس��تيناف خيلي زود تكليف اين 
داستان را روشن كند و به احتمال فراوان صدور 
حكم به اين زودي ها انجام نخواهد ش��د كه اين 
اتفاق مي تواند مصداق بي عدالتي باشد، چراكه 
تراكتور مي تواند درست همانند هفته هايي كه از 
ليگ سپري شده همچنان از بازيكني استفاده 
كند كه به واقع )براساس محكوم شدن بيرانوند( 

غيرمجاز است! 
اين مرتبه اما بيرانوند با مشكل ديگري هم مواجه 
است. او به واسطه اتهام رشوه بايد پاسخگو باشد 
و هرچند كميته انضباطي خيلي زود او را احضار 
كرد، اما پرسپوليس هم به صورت جداگانه از او 
ش��كايت كرده كه اگر ادعايش واقعيت داش��ته 
باش��د به دليل رش��وه دادن بايد مجازات شود 
و اگ��ر ادعايش غيرواقعي باش��د باي��د به دليل 
تهمت و افترا خود را آم��اده مجازات كند. البته 
اگر مجازاتي در پي باش��د و يك ب��ار ديگر حكم 
صادره در خصوص اين دروازه بان ملي پوش همه 

را متعجب نكند! 
در تمام اين مدت زنوزي، مديرعامل تراكتور مهر 
س��كوت بر لب  زده بود. او ك��ه در همان روزهاي 
نخست با مصاحبه اي تند و تيز هشداري جدي به 
فدراسيون داده بود، حالا بعد از مدت ها و قبل از 
آنكه پرونده بار ديگر براي بررسي به جريان بيفتد 
يك بار ديگر در حماي��ت از گلر ملي پوش تيمش 
موضع گيري كرده است: »رأي پرونده بيرانوند را 
كه مطالعه كردم، متأسف ش��دم. اين رأي به نفع 
او نيست، چراكه حق به حق دار نرسيده! چرا بايد 
حكم تعليقي داده ش��ود. طبق قرارداد بايد كليه 
مطالبات او پرداخت مي شد، حتي مطالبات سال 
آينده را هم بايد ت��ا آن تاريخ پرداخت مي كردند. 
مگر وقتي بازيكني از ما به فيفا شكايت مي كند، 
فيفا ما را مجبور به پرداخت قرارداد سال هاي بعد 

نمي كند؟ كارشناس انتخاب شده براي اين پرونده 
كارشناس اين حوزه نبود. قبلاً گفته بودم كه آقايان 
تاج و نورشرق حواستان را جمع كنيد! از يك سو 
قبل از اعلام رأي، آن را در تلويزيون اعلام مي كنند 
و از سوي ديگر پاي رئيس جمهور محترم را وارد 
اين موضوعات مي كنند. ما مثل ش��ما نيس��تيم. 
س��طح خودمان را پايين نمي آوري��م تا به خاطر 
يك رأي فوتبالي، رئيس جمه��ور، وزير و معاون 
رئيس جمهور را قاطي مس��ائل كنيم. ما به خاطر 
ي��ك ميلي��ون دلار از رئيس جمهور كش��ورمان 
هزينه نمي كنيم. من چندين ميليون دلار هزينه 
و پرونده هاي تراكتور را تسويه كرده ام، اما هيچ گاه 
از كسي چيزي نخواسته ام. هيچ شخص سياسي 
را وارد كار نكرده ام تا براي بخشش جريمه از كسي 

درخواستي داشته باشد.«
لحن زنوزي اين بار هم تهديدآميز است. با وجود 
اين او مدعي اس��ت ك��ه كاري ج��ز مصاحبه  از 
دس��تش برنمي آي��د: »م��ن زمان��ي مي توانم 
با اين هجمه ه��ا مقابله كنم كه منطقي پش��ت 
حرف هايش��ان باش��د و دور يك ميز و با حضور 
چند فرد حقوقدان، كارشناس مالي و كارشناس 
ورزشي جملات نوشته شده در قرارداد و متمم 
آن را تفسير كنند. در اين صورت يا ما آنان را قانع 
مي كنيم يا آنان م��ا را. وقتي به صورت يك طرفه 
براي تيم هاي شهرستاني تصميم مي گيرند، من 

چه كاري مي توانم انجام دهم؟«

 حمايت دستگاه قضا
از متوليان بازسازي آزادي

دادستان تهران با حضور در اس��تاديوم آزادي در جريان آخرين روند 
بازسازي اين ورزشگاه قرار گرفت. 

جلسه بررسي آخرين وضعيت اس��تاديوم فوتبال آزادي با حضور علي 
صالحي دادس��تان تهران، حس��ين طلا مديرعامل ش��ركت توسعه و 
نگهداري اماكن ورزشي كش��ور، مهدي تاج رئيس فدراسيون فوتبال، 
علي جوادي مديركل ورزش و جوانان تهران، حسين جنتي مديركل 
راه و شهرسازي تهران و تعدادي از مديران قوه قضائيه، وزارت ورزش و 

جوانان و فدراسيون فوتبال در مجموعه ورزشي آزادي برگزار شد. 
در ابتداي اين جلسه ابوالفتحي، معاون فني و عمراني شركت توسعه و 
نماينده قرارگاه خاتم الانبيا به عنوان پيمانكار پروژه گزارشي از اقدامات 
صورت گرفته در خصوص مقاوم س��ازي، بهس��ازي و استاندارد سازي 
استاديوم آزادي ارائه كرد. در ادامه مهدي تاج، رئيس فدراسيون فوتبال 
ضمن قدرداني از اقدامات صورت گرفته در استاديوم آزادي در خصوص 
الزامات كنفدراسيون فوتبال آسيا و استانداردسازي صورت گرفته در 
ورزشگاه آزادي توضيحاتي را مطرح كرد. تاج گفت: »يك راه اين بود كه 
دست به هيچ ورزشگاهي نزنيم و همين طور ادامه دهيم كه در آينده از 
سوي نمايندگان فيفا و   اي اف سي دچار مشكل مي شديم و ممكن بود 
ورزش��گاه هاي ما را تأييد نكنند و آن موقع با يك بحران جدي روبه رو 

مي شديم، اما حالا احساس مي كنم 15، 16 ورزشگاه ما تأييد شوند.«
در ادامه علي صالحي، دادستان تهران ضمن تأكيد بر اهميت جايگاه 
ورزشگاه آزادي در ورزش كشور بر نگهداري اماكن ورزشي تأكيد كرد. 
صالحي گفت: »ورزشگاه آزادي نماد و پيش��اني فوتبال كشور است و 
بازسازي و نگهداري اين مجموعه نيازمند طرح و برنامه مدون و اصولي 

با رعايت تمامی جوانب از جمله مسائل فني و تخصصي است.«
وي ادامه داد: »دستگاه قضايي تمام توان و تلاش خود را براي برگزاري 
هرچه بهتر و مطلوب تر مسابقات ورزشي به كار گرفته و از دستگاه هاي 
مس��ئول و متولي مطالبه گري و مطابق قانون حمايت مي كند. امروز 
شاهد هس��تيم كه عمليات بازسازي ورزش��گاه آزادي در سه شيفت 
كاري در حال انجام است. بخش غربي ورزشگاه كه قلب ورزشگاه است 
تا پايان آذرماه مورد بهره برداري قرار مي گيرد و مس��ابقات ورزشي در 
اين استاديوم برگزار خواهد ش��د.« داود رفعتي، دبير استانداردسازي 
ورزش��گاه ها هم با اش��اره به اينكه ظرفيت ورزش��گاه آزادي تغييری 
نمي كند، گفت: »اميدواريم تا آذرماه كار تمام شود، هرچند همچنان 
معتقدم ك��ه نبايد كيفيت را فداي س��رعت كنيم و باي��د اجازه دهيم 
كار طبق روال پيش برود. ظرفيت ورزش��گاه تغيي��ري نخواهد كرد و 
همان 78 هزار نفر تا حدود 80 هزار نفر خواهد ب��ود. نور پروژكتور ها 
هم »ال  اي دي« خواهد ش��د تا از اين حالت گازي خارج ش��ود كه اگر 
برق رفت هم به سرعت روشن شود. ورزش��گاه آزادي يكي از بهترين 
ورزشگاه هاي دنيا با استاندارد هاي روز دنيا خواهد شد و تلاش مي كنيم 
ساير ورزش��گاه ها را هم آماده كنيم. آذرماه كه بازرسان استراليايي و 
نيوزيلندي براي بررسي ورزش��گاه هاي ما می آيند 14 ورزشگاهمان 
آماده دريافت مجوز حرفه اي خواهند بود.« پس از برگزاري اين جلسه، 
دادستان تهران و تيم همراه از استاديوم فوتبال آزادي بازديد به عمل 

آوردند و در جريان آخرين اقدامات صورت گرفته قرار گرفتند.

فريدون حسن

جاسوسي از رختكن منچستر
نمايش يا واقعيت 

منچس��تريونايتد با تن هاگ حال و روز خوبي ندارد. عدم نتيجه گيري 
درست باعث شده شياطين سرخ هيچ شباهتي به تيم موفق دهه هاي 
قبل نداشته باشند و در حال حاضر با هش��ت امتياز در رده 14 جدول 
رده بندي ليگ برتر جا خوش كرده باشند، جايگاهي كه با ادامه اين روند 

حتماً بدتر و پايين تر هم خواهد شد. 
با تمام اين احوال، مديران باشگاه همچنان از تن هاگ هلندي حمايت 
مي كنند ت��ا جايي كه حت��ي شكس��ت هاي تحقير كنن��ده خانگي و 
تس��اوي هاي بي فايده خارج از خان��ه هم نمي تواند باع��ث اخراج مرد 
هلندي از اولدترافورد ش��ود. در چنين ش��رايطي يك خبر توجه همه 
را به خود جلب كرد؛ »كشف جاس��وس در رختكن منچستر«، خبري 
كه بايد ديد يك بازي رسانه اي براي فرار از انتقادهاست يا اينكه واقعاً 
پاي جاسوس در ميان است. تن هاگ روي لبه تيغ قرار دارد. هرچند كه 
او مورد حمايت تمام و كمال مديران باش��گاه است، اما صبر هواداران 
منچستر به سر آمده و آنها منتظر اخراج مرد هلندي هستند. انتشار خبر 
وجود جاسوس در ميان اين حجم از انتقادها به نظر نوعي بازي رسانه اي 

است تا عنوان شود تن هاگ نقش كمی در ناكامي ها داشته و دارد. 
طبق گزارش نشريه سان، اين فرد ناش��ناس دو روز قبل از بازي يك شنبه 
هفته گذشته منچستريونايتد مقابل اس��تون ويلا به صورت مخفيانه وارد 
رختكن تيم ميهمان ورزشگاه ويلاپارك ش��ده و يك دستگاه تلفن همراه 
را در جايي كه قابل رؤيت نبوده، قرار داده اس��ت. اين ف��رد كه ظاهراً جزو 
هواداران منچستريونايتد است، كنجكاو بوده كه بداند تن هاگ در آستانه 
ديداري كه گفته مي شد سرنوشتش به نتيجه آن بستگي دارد، قرار است چه 
حرف هايي به بازيكنانش بزند. سان مدعي شده كه به محتواي فايل ضبط 
شده دسترس��ي پيدا كرده، اما به دلايل امنيتي آنها را منتشر نكرده است. 
اين نشريه اما نوشته است صداي تن هاگ به وضوح شنيده مي شود و اينكه 
جاسوسي از رختكن شياطين سرخ با يك موبايل چيني و از طريق برقراري 
تماس با آن از يك دس��تگاه ديگر صورت گرفته است. نكته جالب تر درباره 
اين اتفاق، آن است كه دسترسي متهم به رختكن هاي ورزشگاه ويلاپارك به 
قدري براي او آسان بوده كه حتي روز دوشنبه توانسته به ورزشگاه برگردد و 
گوشي جاسازي شده را بردارد. با وجود توقف شياطين سرخ مديران باشگاه 
بار ديگر به تن هاگ رأي اعتماد دادند و او نيز از تعطيلي بازي هاي باشگاه در 

هفته هاي فيفا استفاده كرده و به مرخصي رفته است.

 رشوه بود 
به تهديد هم آراسته شد!

 داستان 
تمام نشدني 
پرسپوليس 
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